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RG - 0002.P.LXI.2023 
 
 

P R O T O K Ó Ł  N R  LXI/2024 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 29 luty 2024 r. 

Punkt 1. 
Otwarcie sesji. 
Punkt 2. 
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami 
Punkt 7. 
Sprawozdanie z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą.  
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały ws. rozpatrzenia petycji. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały ws. odwołania Skarbnika Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały ws. określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  Nowe Miasto nad Wartą na rok 
2024”. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2024.  
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej prognozie Finansowej na lata 2024-2031.  
Punkt 13. 
Interpelacje Radnych.  
Punkt 14. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 15. 
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 16:00 otworzył LXI 

Sesję Rady Gminy, następnie powitał Radnych, oraz osoby oglądające transmisję obrad 
na żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,                   
na sali obrad zasiada 15 Radnych. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali swoje zawiadomienia                                
o sesji zgodnie z terminem ustawowym. 

W związku z brakiem uwag do porządku obrad Przewodniczący zarządził 
głosowanie. 

 Za przyjęciem porządku obrad opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                           
i wnioski. 

Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że protokół tradycyjnie został 
zamieszczony na stronie Urzędu. Przewodniczący odczytał również odpowiedź                      
na interpelacje Radnego Leszka Zacharyasza.  

W związku z brakiem uwag do Protokołu nr LX/2024 - Przewodniczący 
zarządził głosowanie. 

 Za przyjęciem Protokołu opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Waldemar Tomaszewski informował iż w okresie między sesjami pracowała 
komisja skarg, wniosków i petycji, rozpatrująca petycję, która jest w porządku 
dzisiejszej sesji.  

Przewodniczący przepraszał również za opóźnienie sesji, z uwagi                                  
na przedłużenie komisji.  

Wpłynęło pismo z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa dotyczące Apelu 
podejmowanego przez radę w grudniu, w którym KOWR wskazuje iż jeżeli dotyczy               
to kolei dużych prędkości rolnicy powinni składać swoje wnioski do spółki celowej 
czyli Centralny Port Komunikacyjny, natomiast w przypadku budowy drogi                           
S11 do Wojewody danego województwa.  

  
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt Aleksander Podemski informował, że z ostatnich działań, Gmina 
rozstrzygnęła przetarg na budowę studni głębinowej w m. Boguszyn. Powstanie tam 
też stacja wodociągowa.  

Został również ogłoszony przetarg na budowę remizy w Boguszynie. To zadanie                      
i poprzednie jest finansowane z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji 
Strategicznych. 
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Na terenie Gminy będzie także realizowana inwestycja związana z budowa sieci 
światłowodowej, do tych miejsc gdzie takiej sieci nie ma. 

Ogłoszony został nabór partnera w celu realizacji zadania w ramach priorytetu 
Fundusz Europejski dla wielkopolski o silniejszym wymiarze społecznym. Wniosek 
projektowy składany jest w odpowiedzi na konkurs europejski dla wielkopolski                           
i jest ogłoszony przez Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego.  

Został również dokonany wybór na stanowisko kierownicze Komendanta 
Gminnej Ochrony Przeciwpożarowej. 

Gmina pozyskała dofinansowanie na budowę nowego placu zabaw w Wolicy 
Nowej, wartość projektu to 85 000,00 zł. 

Ochotnicza Straż Pożarna zakupiła radiotelefon za kwotę 4 000,00 zł, środki 
pochodziły z programu Orlen dla strażaków.  

Powstała taka inicjatywa Powiatu Średzkiego, będzie spotkanie sołtysów i władz 
gmin z powiatu średzkiego, jest to spotkanie na zakończenie kadencji, to spotkanie 
odbędzie się 15 marca w Garbach o godzinie 17:00. 
 
Ad 7) Sprawozdanie z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą.  
 Sprawozdanie z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych przedstawił Prezes 
Związku Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych Pan Mariusz Nowak.  
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. rozpatrzenia petycji. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LXI/406/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 lutego 2024 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. odwołania Skarbnika Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
1 głos wstrzymujący. 

Uchwała Nr LXI/407/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 lutego 2024 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. określenia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na rok 2024”. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LXI/408/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 lutego 2024 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
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• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2024.  

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LXI/409/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 lutego 2024 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej prognozie Finansowej na lata 
2024-2031.  

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LXI/410/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 lutego 2024 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 13) Interpelacje Radnych.  

Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęła żadna interpelacja.  
 
Ad 14) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Radny Marek Banaszak, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informował                        
iż wpłynął wniosek pana Pawła Marciniaka o udostepnienie informacji 
publicznej.  
Dnia 5 lutego pan Marciniak za pośrednictwem Komisji złożył skargę                            
do Samorządowego Kolegium Odwoławczego na bezczynność Komisji.                         
Po konsultacji z Radcą Prawnym Komisja skierowała skargę do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Poznaniu. 

➢ Radny Leszek Zacharyasz dziękował Wójtowi za udzielone odpowiedzi na 
interpelacje, następnie odczytał podsumowanie informacji będących 
odpowiedzią na interpelacje.  

➢ Radny Juliusz Twardowski w nawiązaniu do swojej wypowiedzi dotyczącej 
dróg, prosił pana Wójta o przekazanie informacji nt. równania szerszej grupie 
osób.  

Wójt Podemski informował, że podobne pytanie padło na komisji, ten 
problem w tym roku jest szczególnie ważny, z uwagi na bardzo 
deszczowa zimę. W lutym spadło już ponad 100 mm deszczu co jest 
pięciokrotną normą, to wszystko powoduje, że drogi o nawierzchni 
szutrowej, tych dróg lokalnych, których jest sporo przy dużym ruchu, 
przy dużym nawilgotnieniu, przy wieloletnich zaniedbaniach, przy złej 
drenarce rowów stan dróg jest zły. Zostały już podjęte działania, urząd 
jest w stanie pełnej gotowości, na tych drogach trzeba uzupełnić 
kruszywem, trzeba te drogi wyrównać, zawałować, ale nie można tego 
materiału wrzucać do kałuży ponieważ taka praca nie ma sensu. Jak tylko 
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warunki atmosferyczne pozwolą to takie prace zostaną podjęte, to samo 
dotyczy dróg asfaltowych.  

➢ Radny Wincenty Pawelczyk, pytał jakie są plany na pomieszczenia po Bibliotece.  
Wójt informował, ze w tej chwili nie ma decyzji, urząd jest częścią 
wspólnoty, chyba najlepszym rozwiązaniem będzie sprzedaż tego lokalu. 

➢ Radna Halina Jankowska proponowała przygotowanie lokalu socjalnego, 
ponieważ jest taka potrzeba.  

➢ Radna Powiatowa Agnieszka Król informowała, że nasza gmina nie złożyła 
wniosku o usuwanie azbestu, Radna pytała czy to oznacza że nasza gmina                
nie ma już takiej potrzeby.  

Wójt informował, że była w tym temacie rozmowa, nie wiadomo z czego 
wynika, ale zapotrzebowanie takie jest, Wójt zapewniał, że zorientuje się. 
Radny Powiatowy Stefan kominek informował, że Gmina nie przystąpiła 
do programu dla rolników.   

 Pani Elżbieta Mnich informowała, że sytuacja wygląda dokładnie tak jak 
powiedział pan Stefan Kominek. Tylko w latach ubiegłych program realizowała 
gmina, teraz zmienili, że program realizować będzie powiat, ale polegało to na 
tym że gmina musiała wyasygnować 100% tych pieniędzy i czekać na zwrot                  
z Wojewódzkiego Funduszu.  

➢ Pa Wiesław Schreiber Zastępca Wójta poinformował, że niejednokrotnie będąc 
na spotkaniach z komendantem Państwowej Straży Pożarnej argumentowano,   
iż w związku z tym, iż nasza gmina jest wysunięta bardzo mocno oddalona                     
od Środy, jesteśmy typowani jako gmina i jedna z naszych jednostek, Nowe 
Miasto nad Wartą, która winny być ze względów operacyjnych wyposażone               
w drabinę. 
Ponadto pan Zastępca skomentował sprawę dotyczącą szkoleń KPP dla 
strażaków. Informując, że sam uczestniczył w takim szkoleniu i nie wyobraża 
sobie, aby niemający doświadczenia z udzielaniem pierwszej pomocy 
kwalifikowanej, mógł właściwie pomagać poszkodowanym bez szkolenia, bez 
otrzymania materiałów, bez chociażby odrobiny praktyki. I w tej chwili 
realizację tych szkoleń na zasadzie takiej, iż strażacy właściwie sami mają sobie 
poszukać materiały i właściwie możliwe, że to sprowadza się do wykucia tego 
materiału i pójścia na egzamin i zdania, to jest naprawdę niewłaściwy kierunek. 
Nawet jeżeli przeszkolimy strażaków, będą mieli do czynienia z ratownikami, 
którzy pokażą, jak należy udzielać pomocy, to i tak jest to bardzo trudne, 
ponieważ liczy się praktyka. Im więcej mamy styczności z takimi sytuacjami, im 
więcej uczymy się praktycznie zachowań i właściwie wyrabiamy ruchy 
bezwarunkowe, jak pomagać, to tym jesteśmy w stanie pomóc poszkodowanym. 

 
Ad 15) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 18:00 Przewodniczący zamknął LXI Sesję Rady Gminy. 
 
         Protokołowała               Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy     Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak            /-/Waldemar Tomaszewski 
 
 
Zał. 1. Wyniki głosowania poszczególnych uchwał. 


